
 

 

Zápis z jednání 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 1/2021  

konaného dne 18. 2. 2021 
 
Přítomni: 

1. Lukáš Kettner 8. Ondřej Škoda 

2. Pavel Antonín 9. Vít Kaňkovský (předseda) 

3. Zdeněk Faltus 10. Tomáš Preininger 

4. Jana Nagyová 11. Miloslav Vrzal 

5. Tereza Mašková 12. Libor Kuchyňa 

6. Miroslav Vácha 13. Ivan Kuželka 

7. Radek Černý (místopředseda) 14. Soňa Měrtlová (tajemnice) 

 
Hosté: 

1. Vladimír Novotný (náměstek hejtmana) 

2. Jiřina Marešová (Odborový svaz Zdravotnictví a sociální péče ČR) 
 
Program: 
1. Zahájení jednání, schválení programu; 

2. Představení členů komise, organizační záležitosti; 

3. Stručné představení činnosti Odboru zdravotnictví Krajského úřadu Kraje Vysočina; 

4. Plán činnosti komise na rok 2021; 

5. Aktuální epidemiologická situace v Kraji Vysočina, průběh vakcinace; 

6. Diskuze, různé; 

7. Závěr. 

 
1. Zahájení jednání, schválení programu  
Vít Kaňkovský, předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina, přivítal všechny přítomné 
a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je komise usnášeníschopná. 
Přednesl návrh programu jednání, který byl 13 hlasy schválen. 
 
 
2. Představení členů komise, organizační záležitosti 
Jednotliví členové komise se vzájemně představili. 
Bylo stanoveno, že komise se bude scházet vždy 3. čtvrtek v měsíci od 15:30. 
 
 
3. Stručné představení činnosti Odboru zdravotnictví Krajského úřadu Kraje Vysočina 
Soňa Měrtlová, vedoucí Odboru zdravotnictví Krajského úřadu Kraje Vysočina, seznámila členy 
komise s činností odboru. Odbor je rozdělen na dvě oddělení. Oddělení zdravotní péče má na 
starosti zřizovatelskou funkci vůči zřizovaným organizacím – kontrola hospodaření, finančních 
plánů, příspěvky na provoz, nastavování rozpočtu kraje na následující rok, koncepční a 
strategické materiály, systémové činnosti. Oddělení zdravotní správy má na starosti převážně 
výkon přenesené působnosti – krizové řízení v oblasti zdravotnictví, spolupráce při aktualizaci 
zdravotního plánu, rozhodování o oprávnění k poskytování zdravotních služeb, správa zdravotní 
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dokumentace zaniklých či zrušených poskytovatelů zdravotních služeb, zajišťování provozu 
protialkoholní záchytné stanice, administrace výběrových řízení na uzavírání smluv mezi 
poskytovateli zdravotních služeb a zdravotními pojišťovnami, kontrola výkonu agendy vydávání 
receptů a žádanek s modrým pruhem na návykové látky. 
Odbor zdravotnictví má 19 zaměstnanců, plus 5 zdravotně-sociálních pracovníků, kteří působí 
v jednotlivých krajských nemocnicích (realizace projektu sociálně zdravotního pomezí). 
V současné době souvisí velký rozsah prací s krizovým řízením v důsledku epidemie koronaviru. 
 
 
4. Plán činnosti komise na rok 2021 
Členové komise obdrželi s předstihem návrh plánu činnosti komise na letošní rok, ke kterému 
vznesli své podněty a připomínky. V prvním pololetí bude pravidelně zařazován na program 
jednání bod „Aktuální epidemiologická situace v Kraji Vysočina“. 
Upravený plán činnosti bude předložen radě kraje ke schválení a členům komise bude rozeslán 
společně se zápisem. 
Podkladové materiály budou zasílány vždy v pátek v týdnu před zasedáním komise. 
Návrh Miloslava Vrzala zvát na zasedání komise (případně on-line vstup) zástupce krajské 
hygienické stanice nebyl z důvodu současného vytížení schválen. 
 
Usnesení 001/01/2021/ZdK 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
schvaluje 
Plán činnosti Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina pro rok 2021 s navrženými změnami. 
Usnesení bylo přijato 13 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
5. Aktuální epidemiologická situace v Kraji Vysočina, průběh vakcinace 
Vladimír Novotný – Kraj Vysočina v tuto chvíli patří mezi tři kraje, kde je nárůst počtu 
nakažených osob mírný. V minulém týdnu to bylo 326 osob na 100 tis. obyvatel, nyní 341 osob 
na 100 tis. obyvatel. Rychle se zaplňují JIP – umělé plicní ventilace. Nemocnice v kraji přijaly 
několik pacientů z Karlovarského a Královéhradeckého kraje. Sledujeme britskou mutaci, vzorky 
ověřuje Státní veterinární ústav, minimálně polovina vzorků, se kterými laboratoř pracuje je 
suspekce na britskou mutaci. Obložnost standardních covidových lůžek je 55%, v současné 
době 177 pacientů. Kapacita standardních covidových lůžek je 322.  
V následné diskusi byla řešena především tato témata: 

- možnost zřídit „polní nemocnice“ z důvodu rozšíření kapacity; 
- možnost spolupráce se soukromou Nemocnicí sv. Zdislavy, Mostiště; 
- omezení elektivní péče; 
- kapacita fakultních nemocnic; 
- strach veřejnosti z návštěvy zdravotnického zařízení – zanedbávání prevence. 

 
Vladimír Novotný poskytl aktuální informace k očkování. Až na polovinu se snižuje počet seniorů 
80+ hospitalizovaných na JIP a klesá úmrtnost v této kategorii. Nenarůstá počet covid 
pozitivních zdravotníků v nemocnicích. Kraj Vysočina obdržel do dnešního dne přes 24 tis. 
očkovacích dávek Pfizer, 5500 dávek AstraZeneca a 2000 dávek Moderna. Proočkováno je 
v Kraji Vysočina něco přes 20 tis. lidí. Druhou dávkou je naočkováno přes 7 tis. lidí. Kraj 
Vysočina patří mezi nejproočkovanější kraj u zdravotnických pracovníků v nemocnicích. 
V současné době funguje centrální rezervační systém pro osoby 80+ automaticky, tzn., že jsou 
zváni formou sms podle věku. Kategorie 1A (zdravotníci v nemocnicích, zdravotníci ostatní, 80+, 
domovy pro seniory, domovy s odlehčovací službou, domovy s pečovatelskou službou) začíná 
být téměř proočkovaná. V tuto chvíli žádáme ministerstvo zdravotnictví, abychom mohli přejít do 
kategorie 1B. Od 1. 3. by měli být očkováni také pedagogové.  
V následné diskuzi byla řešena především tato témata: 
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- expirační doba očkovací látky; 
- měření účinnosti vakcíny; 
- očkování praktickými lékaři; 
- personální pokrytí očkovacích center. 

 
Lukáš Kettner vznesl dotaz na procentuální vyjádření zastoupení pracovníků v očkovacích 
centrech - podíl pracovníků z nemocnic a terénu (ambulancí). 
Lukáš Kettner dále požádal o prověření možnosti, zda by členové zdravotní komise mohli 
získávat informace z krajské hygienické stanice, stejně jako dostávají krajští zastupitelé. 
 
Vít Kaňkovský vznesl dotaz na zajištění péče extrakorporální membránovou oxygenací (ECMO) 
pro pacienty z Kraje Vysočina a možnost nákupu této techniky do některé z nemocnic Kraje 
Vysočina.  
Vladimír Novotný přítomné informoval, že zatím se daří pro pacienty, u nichž je tato metoda 
indikována, zajistit péči v jiných krajích. O eventuálním nákupu ECMO se budou dále vést 
odborné konzultace. 
 
 
6. Diskuze, různé 
Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 18. 3. 2021 od 15:30 v sídle Krajského úřadu 
Kraje Vysočina, Žižkova 57, Jihlava, zasedací místnost B 3.15. 
 
 
7. Závěr 
Vít Kaňkovský poděkoval všem přítomným za účast a ukončil zasedání. 
 
 
 
 
MUDr. Vít Kaňkovský 
předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 
  
 
 
Ing. Soňa Měrtlová 
tajemnice Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 
Zpracovala Dana Vrábelová dne 22. 2. 2021. 


